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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

15. marts 2010

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 69 af 25. februar 2010
(Alm. del - § 7).

Spørgsmål:

Hvor meget forventer regeringen at de offentlige udgifter til medicin vil stige i de 
næste 3 år - dels for sygehusmedicin, dels til medicintilskud mv.?

Svar:
En vurdering af det fremtidige niveau for medicinudgifterne, både på sygehusene 
og i form af offentlig støtte til receptpligtig medicin, indgår i forbindelse med de 
årlige økonomiaftaler mellem regeringen og Danske Regioner. Der skønnes alene 
for aftaleåret. 

I økonomiaftalen for 2010 er forudsat et niveau for udgifterne til medicintilskud 
på 7.106 mio.kr. (10pl). Der indgår endvidere i økonomiaftalen et løft på 300 
mio.kr. (10pl) i 2010 til finansiering af merudgifter til sygehusmedicin, der ligger 
udover de mængdemæssige stigninger, der er indeholdt i den forudsatte øgede 
behandlingsaktivitet på sygehusene. Regionerne har på deres budget for 2010 ind-
budgetteret et niveau for udgifterne til sygehusmedicin på knap 5,3 mia.kr. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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